

လမ်းဆူညါ

GO FORWARD

ရှုထောင့်ချာထံခဏ္ဍိုင်အထိစရာ

ယွှမ်းတင်စီမံရွှေ့နင်း
ထိပ်ယာတင်မနုလဲန့်.
စံးတင်ပှါအံင်စရလးဖိ
ဒိသီးကလဲတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂၆၁.၁၄:၁၅.

ယူလံ ၂၀၁၉



ယူဒေသနီမုာ်နံၤ - ယူလံ(၁၄)သိ



ဟိင်ဒိန်ဒိဗျာန်ကညိချာထံတၢ်ရုလိင်မုာ်လိင်ကရၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်
လါမုၤ (၂၇-၃၀) သိ. ၂၀၁၉နံၣ်. ဝှံးပွဲၣ်အူလွဉ်



ပျာကဗျာကျာထံဝဂ္ဂဋ္ဌာန် ၂၀၁၉ နှင့် တော်တော်ထူ လာအိန်ပွဲ၊ လိပ်လော တာကောကော ပတောနွဲ့ဂါသိဇာယံအလား

လိပ်ဖျါ ၃:၁၁, စံး ၁၆:၆, ၅မိၤ ၆:၄-၉, မးသဲ ၁၆:၁၃-၁၉

အဲဒဲးထာန်တက်ကွဲး

ကစာ်ယွၤဆာ်ပုၤလၢ (၂၀၁၉) နှံ့အပူၤ ပခိဖျါနှံ့တတ်ဒီး တုၤဃီၤဆူ လါယူၤလံ လာအမ့ၢ် တာ်စူၤတၢ်စီၣ်ဒုၣ် ဖိညှံ့ဖိသးဖုံအဆာကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤအိၣ်လၢ ကီၢ်ပံၤယီၤ ပူၤတဖၣ် အိၣ်ခုၣ်အိၣ်မုၢ်, ဖံးမၤ, သူၣ်လီၤဖျးလီၤတၢ်မုၢ် တၢ်ဘိ, ဘု, ပထိး, ဘုခု, လူၢ်, လူၢ်ခုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိလၢ တီၤကွဲးတဖၣ်အသဟီၣ်ဆူၣ်ထီၣ်, မိၢ်ပာ်တဖၣ် ဘၣ်ပလီၢ်သးလၢ ဖိဆံးတဖၣ် ကဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါလၢပစိၤတၢ်ဃာ် အဃိန့ၣ်လီၤ. ကစာ်ယွၤ မၤတီၢ်အကလုာ်လၢ အဟ့ၣ်လီၤပုၤတၢ်စူၤလၢအကတီၢ်, တၢ်ကီၢ်, တၢ်ကီၢ်လၢ အကတီၢ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. “အဂ့ၢ်ဒဲးအံၤ မၤလိာ်ဝဲဒီး အဝဲသ့ၣ်ကဲထီၣ်လီၤ. ဒီးမၤကံၤမၤကျၢၤ အီၤလီၤစိၤလီၤထီ, ပာ်လီၤတၢ်မၤလိာ်လၢ ပုၤတလုၣ်သ့ၣ်ခါပတ်ဘၣ် ဝဲဘၣ်.” (စံး ၁၄၈:၅-၆)

ကစာ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤ အိၣ်ကတီၢ်ပာ်လၢပုၤကိးဂၤဒဲးအကီၢ် ဒ်သိးပကအိၣ်မူ မၤဂုၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. “အိၣ်နဲဆိးနဲလၢထံၤစိၤကီၢ်စိၤအပူၤ, ဒီးအံးက့ၤကွဲးက့ၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ တက့ၢ်.” (စံး ၃၇:၃) ပမ့ၢ်ပနီၢ်တဂၤဃီလၢ ခရံၣ်အပူၤလီၤ. ဒ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ် လၢပုၤအသိးန့ၣ် ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤဆိတဂၤတမံၤ တဂၤတမံၤလီၤ. မံပကမၤ တၢ်ခဲ လာ် တီတီလီၤလီၤလၢ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲးအပူၤ တၢ်သူၣ်ခုသးခုအပူၤတက့ၢ်. ပဘၣ်စိၣ် ခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ်ဖဲ ပအိၣ်တပူၤလၢလၢန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ယူၤဒၤသၣ်ဟဲစိၣ် တၢ်သးခု ကစီၣ်ဆူ ကီၢ်ပံၤယီၤလၢအပူၤကွဲးအနံၣ်(၂၀၆) နှံ့န့ၣ် အတၢ်မၤယွၤအတၢ်မၤအံၤ တလီၤညးလီၤဘဲဘၣ်အမဲၣ်ညါ အါထီၣ်ဂီၢ်ထီၣ်, ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တုၤဆာကတီၢ်ခဲအံၤ ဒီးဆူညါကွဲးကွဲးလီၤ. ပမ့ၢ်ယွၤအပူၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လီၤ. ပကမၤတုၤကစာ်လၢ အမၤလီၤပုၤစံး “ဆိကတီၢ်, ကုၢ်လၢအဂုၤဇာ, ဟဲက့ၤအိၣ်ဘျးဒီးန့ၣ်သါတၢ်လၢယကတံၣ် ကတီၢ်န့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.” မံကစာ်ယွၤအမံၤကဘၣ်တၢ်ပာ်ထီၣ် ထီအီၤလၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤ တက့ၢ်.



နန်ရွှင်အတော်ထွေး

လါယူလံ မှာလါတလါလါ ပသးပုနီနီအီတသ့ဘဉ်နုနီလီ။ မှာလါလါအအိဉ်ဒီးမှာနံလီဆီလါအမှာ
ဝဲ သရဉ်ယူဒသဉ်မှာနံနုနီလီ။ ဒ်ပမှာဘျာထံခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အသိး ပနာလါလံာ်စီဆုံမှာယွကလုာ်ကထါဒီး
ဒ်ကစာ်ခရံဉ်မာပုလါအစံးဝဲ (မးသဲ ၂၈း၁၉) “လဲဒုးကဲထီဉ်ပုအကလုာ်တဖဉ် ခဲလါာ်လါယပျံာ်ယဘီဉ်တက့ာ်
ဒီးဘျာအီလါဟံ၊ ဒီးဖိခွါ၊ ဒီးသးစီဆုံအမံအပူတက့ာ်။” အသိး ပကဘဉ်မလါထီဉ်ပုထီဉ်ကစာ်ခရံဉ် အတံာ်မာ
ပုလါ ပတံာ်အိဉ်မူအဆာကတီာ်နုနီလီ။

လါတံာ်မလါတံာ်သးခုကစီဉ်နုနီ ပဘဉ်ကွာ်ဆာဉ်မဲာ်တံာ်ကီတံာ်ခဲဒီး တံာ်လါအတုပုအိဉ်ဝဲအါမံဘဉ်ဆဉ်
မံပသုတမှာ်ပုလါ အတုာ်စာ်လီပကံာ်ပဘါတဂု။ မံပကမကစာ်ခရံဉ်အခုအပုလါ အိဉ်ဒီးအကလုာ်တီဒီး ပာ်စီဆုံ
ပသးလါဘီမှာ်တံာ်သးခုကစီဉ်အကီနုနီလီ။

တံာ်သးခုကစီဉ်လါ ပဒီးနုဘဉ်အကီ မံပကစံးဘျးစံးထီဉ်ပတြာယွဒီး လါသးတဖျာဉ်ဃီ မံပကမှာ်ပုမာ
သကိးတံာ် အိဉ်ဒီးတံာ်သးဆုဉ်၊တံာ်မသကိးဒီး ဒ်သရဉ်ယူဒသဉ်အသိး ပကမှာ်ပုစိာ်တံာ်သးခုကစီဉ်လါ တံာ်ကံာ်
ဆုဉ်ဘါဆုဉ်လါ အိဉ်ဒီးတံာ်ပာ်စီဆုံသးနုနီတက့ာ်။

ပုဒီးတံာ်ဆာဂုအါ

စဲမစာဉ်
နန်ရွှင်
ပုကညီဘျာထံခရံဉ်



ခဝုရၢၣ်ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကတိၤသကိးတၢ်ဘၣ်ထွဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤ

ပစံးဘျးဘၣ်ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖျိၣ်ဒိၣ်မး လၢအဆိၣ်ဂုၤ ပခဝုရၢၣ်ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ် လဲၤအသးတပတီၢ်ဘၣ်တပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘၣ်ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖျိၣ် ဒိၣ်မးလၢ ပအိၣ်ဒီးကီၢ်အဘၣ်(၂၀) ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤဒီးပိၣ်မုၢ်ကရၢ တဖၣ်ဒီးအတၢ်ဖံးသကိးမၤသကိးလဲၤအသးဂုၤဂုၤဘၣ်ဘၣ်အယိ လီၤ.ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤတၢ်ကွၢ်စိမ့ၢ်ဝဲ

- ၁. မ့ၢ်ဒ်သိးပကကွၢ်က့ၤခဝုရၢၣ်ပိၣ်မုၢ်ခိကရဲး(၂)ဘျီတဘျီတၢ်ဂ့ၢ်အစၢ, တၢ်ခဲကွၢ်စိကွၢ်က့ၤခဝုရၢၣ် ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤတၢ်ဖံး တၢ်မၤလၢ(၂၀၀၈-၂၀၁၆)န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အစၢ, တၢ်ခဲကွၢ်စိကွၢ်က့ၤတၢ်မၤဖိတၢ်မၤလိအစၢတဖၣ်အဂီၢ်
- ၂. မ့ၢ်ဒ်သိးပကသ့ၣ်ညါဘၣ် ခဝုရၢၣ်ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်ဒီး အတၢ်ဂံၢ်စၢဘါစၢအဂီၢ်
- ၃. မ့ၢ်ဒ်သိးပကမၤဂုၤထီၣ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဂံၢ်ဆူၣ်တဖၣ်ဒီး မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢ အဂံၢ်စၢဘါစၢတဖၣ်
- ၄. မ့ၢ်ဒ်သိးကဟံလီၤဘၣ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်တီၢ်လၢ(၃)န့ၣ်

အဂီၢ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ပမၤအံၤဖဲပုၤကညိဘျာထံ ခဝုရၢၣ်န့ၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒၢး, အလူၣ်, ဝုၤတကူၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်မ့ၢ်ဝဲဖဲ (၂၀၁၉)န့ၣ်,လါအ့ၣ် (၂၅-၂၆)သီအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်လၢအဟဲတုၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအိၣ်ဝဲ(၁၈)ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်ကတိၤသကိး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်ပိၣ်မုၢ်ကရၢန့ၣ်ခွဲၣ်, ဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်, ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤပုၤမၤ သကိးတၢ်တဖၣ်, ဒီးပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ်အိၣ်ဝဲ(၂၆)န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်မုၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်ဝဲသရၣ်မုၢ်မ့ၢ်ဖိ(ခဝုရၢၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဒိၣ်) ဒီးခဝုရၢၣ် ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ် အိၣ်ဖျိၣ်ကတိၤသကိးဘၣ်ထွဲ တၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီး တၢ်တီၢ်လီၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤဆူၣ် (၃)န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသိၣ်လိလံာ်စီဆံ့မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်လုထူ, တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ"တၢ်ဂုၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ တၢ်မၤလၢ

ပဲ့၊ မူဒါလာတၢ်ထုၣ်ဖျဲးအဂီၢ်” တၢ်သိၣ်လိဘၣ်ထွဲပိာ်မုၢ်
ပိာ်မၤလၢ လၢ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတၢ်ဒီးအသိတကတၢ်
န့ၣ်လီၤ.

(၃)နံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤအိၣ်ဒီး ကီၢ်အ
ဘၣ်(၂၀)ပိာ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ ဒီးပိာ်မုၢ်ကရၢဒိၣ်နၢ်လၢအမၤ
သကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပိာ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤဒိၣ်နၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဆိကမိၣ်, ဟ့ၣ်ကူၣ်
ကတိၤသကိးအိၣ်ဒီးတၢ်တိာ်လီၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဆူညါ

သိမိ
(ပုၤကညီဘၣ်ထံၣ်ဒုဂၢၢ်ပိာ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ)

တၢ်ပၢ်စုသရၣ်လၢဂံၢ်လုကျၢၤထူ



သူမဲ့ကဝီၤ ထံဂၢ်နံၤတၢ်အိၣ်ဖီၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ပၢ်စု
သရၣ်စၢၤ, သရၣ်လၢဂံၢ်လုကျၢၤထူဖဲ (၉.၆.၂၀၁၉)နံၤ, ဂီၤ
(၇း၀၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပံကွဲၤဒီးတၢ်ဒုဆၢန့ၣ်အခါ ပုၤဘၣ်မူ
ဘၣ်ဒါဟံးန့ၣ်အလီၢ်ဒီး ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ရွဲသး
န့ၣ်လီၤ. ထုကဖၣ်အိးထီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အံၤစဲးအ့ၤ, ဖးဖျါထီၣ်
ပၢ်စုကမံးတံာ်တၢ်ကွဲးနီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်စဲးမၢၣ်, ပုၤစံၣ်တၢ်တဲ
လီၤတၢ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဘၢ်နီၤဘၢၤဆၢန့ၣ်လီၤ.

စုကတီၢ်ပုၤလၢဘါထုကဖၣ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဘီဖဲ, ပုၤဟံးစုကွၢ်
မံာ်ဒီး ဒုးလံာ်ထီၣ်ကီၢ်လံာ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်စဲးမၢၣ်ဒီး ပုၤကတိၤ
ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါသရၣ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဒဲးန့ၣ်ထွဲန့ၣ်လီၤ.

အိၣ်ဒီးတၢ်သးဝံၣ်ဆၢဂုၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖီၣ်တမံၤလၢ
အဟံးတဖၣ် ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤကတိၤ
ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဖီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ညး
တၢ်, ပုၤကတိၤစံးဘျးက့ၤတၢ်ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မ့ၢ်
သရၣ်မုၢ်စ့ထူ, ဒီးထုကဖၣ်ကျၢၢ်တၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ခြီးစၢၣ်န့ၣ်
လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်ဟၤကီၢ်ထူ ကိးထီၣ်ထိသးဝံၣ်ပျၢ်တၢ်ဝံၤ ဆိၣ်
ဂုၤပျၢ်က့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အသိ, သရၣ်ဒိၣ်လၢဂံၢ်လုကျၢၤထူ
န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပၢ်စုကတီၢ်သရၣ်ဒိၣ်လၢ ဟံထီၣ်အစုလၢသရၣ်
ဒီးပၢ်စုအလီၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ယိၤရံၤယၢၤန့ၣ်, သရၣ်ဒိၣ်
အ့ၤစံၤ, သရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်ရွဲ, သရၣ်ဒိၣ်စီၤရဲ, သရၣ်ဒိၣ်အ့ၤန့ၣ်
လူ, သရၣ်ဒိၣ်မူဖျၢၣ်ဒိၣ်, ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဘုဖိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပၢ်



ဟိန်ခိန် ဒီဖျာန်ကညီဘျာထံတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်အတၢ်တဖၣ်

ကစၢ်ယွၤအဘျးအယိ ဟိန်ခိန်ဒီဖျာန်ကညီ
ဘျာထံတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်(၁၂)ဘျီတဘျီ အတၢ်ရဲာ်တၢ်
ကျဲးအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤဘၣ်အီၤဖဲလါမ့ၤ(၂၇-၃၀)သီ,
(၂၀၁၉)နံၣ်လၢဂ့ၢ်ပွဲၣ်အူလွၢ်,ကီၢ်လါ(ကီၢ်ပံၤယီၤ)န့ၣ်
လီၤ.

တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “မၤဒ်ခရံၣ်မၤတ့ၢ်ဝဲအသိး”
(Do as what He did)န့ၣ်လီၤ. (၂၇.၅.၂၀၁၉)နံၣ်အိၣ်ဒီး
ပိာ်မုာ်ပုာ်ဘျးစဲတၢ်ကတိၤခီလဲ အတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲးဒီး
(၂၈.၅.၂၀၁၉)နံၣ် ဂီၤခီအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ကတိၤ
သကိး တၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ် (Fellowship)ဒီး တၢ်ဒိသိၣ်ဒီမ့ၢ်
(Alliance)အတၢ်လီၤဆီအဂ့ၢ် ဒီးတၢ်ပာ်ဖျါဟိန်ခိန်
ဒီဖျာန်ကညီတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီမိာ်ပုာ်ဒီး
တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဒုလၢ တၢ်ကကွၢ်ဆီကမိၣ်က့ၤအီၤ
လၢဆူညါတၢ်မၤအဂီၢ်ခီဖျါ သရၣ်ဒိၣ်လၢဂီၢ်မုာ်တုၣ်
(KBCUSA), သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲမစာၣ် (KBC)ဒီးခာၣ်
စးလၢအဟဲတဖၣ် ကတိၤသကိး, ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးသ

ကိး လၢတၢ်ပာ်ဖျါသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးအစၢ လၢတၢ်မၤဆူ
ညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၂၈.၄.၂၀၁၉)နံၣ်, အိၣ်ဒီးသးစၢ်ပုာ်ဘျးစဲ,
ပိာ်မုာ် ပုာ်ဘျးစဲ, ခရံၣ်ဖိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ပုာ်ဘျးစဲ
ဒီး တၢ်သးခုကစီၣ်ကမံးတံာ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ
တၢ်ဖဲသကိးမၤသကိး အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (၂၉.၅.၂၀၁၉)နံၣ်
ဂီၤအိၣ်ဒီးကမံးတံာ်သး ကျဲးတၢ်မၤ အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ
ထံကီၢ်ခာၣ်စးတဖၣ် ပုာ်ဘျးစဲ ဒီးကမံးတံာ် ဖိတဖၣ်အ
တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျိၣ်စံးကတိၤသကိးလၢ ဟိန်
ခိန်ဒီဖျာန် ကညီဘျာထံတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ် တၢ်ဖဲတၢ်မၤ
တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၂၉.၅.၂၀၁၉)နံၣ်ဟါ အိၣ်ဒီးဟိန်ခိန်ဒီဖျာန်
တၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ် တၢ်အိးထီၣ်မူးတၢ်ဘျီတၢ်ဘါဒီး
တၢ်တူၢ်လိာ်မုာ် တၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲာ်တၢ်
ကျဲးတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလိာ်သးလၢ ပုၤ
ဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်ဒီးကီၢ်ခာၣ်စးလၢ အဟဲတၢ်ရဲာ်တၢ်



ကျွဲတဘျီအံၤစွာ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ဘၣ်တၢ်
ဒုးသ့ၣ်ညါခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢ အတူၢ်လိာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ
တဘျီအံၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲကီၢ်ထးခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်, ဒီးဝဲၣ်ပူၣ်အူ
လွာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်ဒိၣ်စွာ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

(၃၀.၅.၂၀၁၉)နံၤ ဒီး(၃၁.၅.၂၀၁၉)နံၤ အိၣ်
ဒီးတၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တၢ်သိၣ်လိ(၁)လၢအမ့ၢ်ဝဲ

“သိၣ်လိဘျီ ဘၣ်က့ၤဒ်ခရံၣ်အသိး” လၢသရၣ်မုၢ်ဆံး
မုၢ်(KBCUSA), တၢ်သိၣ်လိ(၂) “အိၣ်မူလဲက့ၤဒ်အဝဲ
အိၣ်မူလဲက့ၤအသိး” လၢသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်ဇုၣ်သ့
(KBC) ဒီးတၢ်သိၣ်လိ(၃)လၢအမ့ၢ်ဝဲ “မၤဘျါမၤ
ဆူၣ်ထီၣ်က့ၤဒ်အဝဲဒ်အသိး”လၢသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးက
ထၢၣ်စတဲလၢၣ်မ့ၢ်န့ၣ်(KBC), ဒီးလၢဟါပိာ်ထွဲထီၣ် လၢတၢ်
အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၃၁.၅.၂၀၁၉)နံၤဂီၤတၢ်ဘါဝဲၤ တၢ်သိၣ်လိ
(၄)လၢမ့ၢ်ဝဲ“သ့ၣ်လီၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ဒ်အဝဲသ့ၣ်လီၤဒုးဒိၣ်
ထီၣ်အသိး” လၢသရၣ်ဝါလ့ၣ်(Canada)ဝဲၤဒီး ပိာ်ထွဲ
ထီၣ်အံၤ လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျါၣ် တၢ်ရူၤလိာ်မုၢ်လိာ်တဘျီအံၤ
ကီၢ် ခၢၣ်စးလၢအဟဲလၢကီၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်အုၤဒယၢၣ်,
ကီၢ်စုကဖိ, ကီၢ်ကိၣ်တဲၣ်, ကီၢ်လါ(ကီၢ်ပံၤယီၤ), ကီၢ်သူ
လုၤ, ကီၢ်ခဲန့ၣ်, ကီၢ်အိးစကြွဲလယၣ်ဒီး ကီၢ်အမဲရကၤ
ခဲလၢာ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ပုၤဆဲးလီၤ မံၤအိၣ်ဝဲအဂၤ(၃၀၀)ဘျီဒီး
ကီၢ်ထးခိၣ်ဖိကီၢ်ဖိဒီး ပုၤမၤစၢၤတၢ်ဖိခဲလၢာ်ကအိၣ်ဝဲ
(၅၀၀)ဂၤဃၣ်ဃၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စဲမစၢၣ်

ကရၢခိၣ်

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျါၣ်ကညီဘျါထံ တၢ်ရူၤလိာ်မုၢ်လိာ်

တၢ်စံးဘျးသရၣ်မုၢ်ဆၣ်စ့ဒီးဖိခွါ

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဟံၣ်သးဘိ သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်အဲၣ်ဂ့ၤအကီၢ် သရၣ်မုၢ်ဆၣ်စ့ဒီးဖိခွါ, ဖိလံၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိယုာ်ဃီ
စုတၢ်ဟ့ၣ် မၤဘူၣ်လဲၤဆူၣ်ညါမဲးကစံ တကလီၤဃုကလးယံာ်ကထိဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ်သရၣ်မုၢ်ဒီးဖိလံၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိကိးဂၤန့ၣ်လီၤ. မံၤယုၤအမဲာ်ကလဲၤတၢ်ဒီးသု, သုကအိၣ်ဆူၣ်
အိၣ်ချ့လၢနီၢ်ခိၣ်သး, ယုၤကမၤပုၤက့ၤသုတၢ်လီၤဖျဲၣ်လီၤဟိ, ယုၤကမၤမုၢ်ထီၣ်က့ၤသုသ့ၣ်သုသး, ဒီးလၢယုၤအ
တၢ်သုးတၢ်ကျဲၤပူၤန့ၣ် သုကကလၢာ်ဘၣ်အါထီၣ်ယုၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ အါန့ၢ်အလီၢ်ထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်
ဆၢဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ကိတ်တကျပ်တက်ကစီဉ်



တၢ်မာဖိဆူကီၢ်မုၢ်တြီၢ်တၢ်မာလိ(၅)ဘျီတဘျီ ဘဉ်တၢ်မာအီၤဖဲ လါမ့ၤ(၂၅)တုၤလါယူၤ(၂)သီ, တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “ပုၤမာတၢ်ဖိအတၢ်န့ၢ် အတၢ်ဟံးဃာ်လၢ တၢ်သးခုကစီဉ်အကီၢ်” (၁တံး၁၁)န့ၢ်လီၤ. တၢ်မာလိလၢ ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ မ့ၢ်ဝဲ တၢ်သးခုကစီဉ်အတၢ်မၤဒီးတၢ်ဆီဟံၣ်ဆီယီ, တၢ်သ့သိၣ်လိတၢ်ဒီးကျဲကဝိၤတဖၣ်, တၢ်သ့သိၣ်လိအိၣ်ဘုးန့ၢ်တၢ်မာလိဒီး တၢ်မာလိလံာ်တံးတုးန့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ကတိၤလီၤဆီ လၢကျဲးစးကရၢ, ပီၢ်မုၢ်ကရၢ, သရၣ်သမါကရၢဒီး တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်မာဂုၤမၤစၢၤ ဝဲၤကျိၤတဖၣ် ဟံးဒီးဒုးသ့ၣ်ညါန့ၢ်ပာ်ဝဲၤကျိၤအဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ တၢ်မာဖိအိၣ်ဝဲ(၁၆)ဂၤန့ၢ်လီၤ. (၂၀၁၉)န့ၢ် ပုၤလၢဒီးစ့ၢ်ဒီးဘျာ်က့ၤ

ထံအိၣ်ဝဲ(၃၀)ဂၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ကတိၢ်ကတိၤလုာ်ဒိၣ်ထီၣ် ပုၤသးအိၣ်မၤ တၢ်သးခုကစီဉ်တၢ်မာလိ သၢဘျီတဘျီ ဘဉ်တၢ်မာအီၤ ဖဲတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်အိးထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, ဘါကယဉ်, ဖဲလါအုၤဖြ့ၣ်(၂-၃၀)သီန့ၢ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “ယုဆီယွၤအဘီအမုၢ်ဒီးတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤ” (မး ၆:၃၃)တၢ်ဂုၤလၢအ ဘဉ်တၢ်သိၣ်လိအီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်န့ၢ်အတၢ်ဟံးဃာ် လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤ, တၢ်မာတၢ်သးခုကစီဉ်မာ်သကိးမာ်, သးစီဆ့အတၢ်မၤ, တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်, နီၢ်တဂၤအတၢ်ဂုၤလီၢ်ဘဉ်ထွဲဒီးယွၤ, ခရံၣ်ဖိတၢ်ခ့ၣ်တၢ်ပုၤဒိၣ်န့ၢ်, ဘျာ်ထံခရံၣ်ဖိတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အတၢ်လီၤဆီ, ခရံၣ်ဖိအတၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပာ်ဖိဆူၣ်သ့ၣ်သရီၣ်

(၁၂.၅.၂၀၁၉)န့ၢ် သ့ၣ်ဇၢ်ဝဲခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဟံးစီဆ့ဘဉ်သရီၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢသရီၣ်ခ့ၣ် ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် သရီၣ်ဒိၣ်အိၣ်သီစီ, သတံာ်တၢ်သတံာ်ပျံၤ သရီၣ်ဒိၣ်စဲမာ်သီသးဒီး ဖဲတုၣ်ညးဝံၤ အိးထီၣ်သရီၣ်ပဲတြီၤလၢ သးပုၤမုၢ်ဒိၣ်ထူက့ၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢသရီၣ်ပူၤတဒိမ့ၢ် သရီၣ်ဒိၣ်စံးလၢ ပုၤစံာ်တံးတံးလီၤတၢ်မ့ၢ် သရီၣ်ဒိၣ်စဲမာ်သီသး, ပုၤတခုထီၣ်တၢ်မၤဘျာ်ဒီးလုာ်ထီၣ်ထုကဖၣ်လၢ သရီၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒု, သရီၣ်ကဲစဲဒီး သးပုၤဖိလူး ဖးဒိဆၢလုာ်ထီၣ်သရီၣ်န့ၢ်လီၤ. ထုကဖၣ်လုာ်ထီၣ်သရီၣ်လၢ သရီၣ်ယီၤဂ့ၢ်ဒီး ဆိၣ်ဂုၤပျံၤက့ၤတၢ်လၢခံ မ့ၢ်သရီၣ်ဒိၣ်ဒၢဝဲန့ၢ်လီၤ.



တကအသိး စွာ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်အမ့ၢ်ပှၤတကလၢ အိၣ်ဒီး တၢလၢ်အါမးတကအသိး ဘၣ်တၢ်အဲၣ်အီၤဒီးသူအီၤ လၢကဝီၤ, ကီၢ်,ခဝုရှၢၣ် ဒီးတုၤဆူထံၣ်ကီၢ်ဂၢၤဒ်အလီၢ် အိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ(၂၉.၅.၂၀၁၉)အနံၤ တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်မိၢ်ဟံၣ်, မ့ၢ်ဂၢ်ဖါတၢ်ဒီး ဝဲၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်လၢ်မူတၢ်ဘျုးတၢ် ဘါအကတီၢ် အဝဲဘၣ်ကတိၤတၢ် ဘၣ်ထွဲဒီးဒူၣ်ဖိထာဖိ အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၃၀.၅.၂၀၁၉)အနံၤန့ၣ် လဲၤ ထီၣ်ဆူဝုၣ်တကူၣ် ခိဖျိခဝုရှၢၣ် အတၢ်ကွဲအီၤ လၢအဘၣ် ထွဲဒီး နံၣ်ကယၤခံဆံတၢ် တၢ်ဒုးမူထီၣ်ဂဲၤထီၣ်တၢ်အိၣ် ဖျိၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအကတီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤ လီၤတၢ်ဒီး သူၣ်ဝံၣ်သးဆၢတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

လၢတၢ်တဆိကမိၣ်အပူၤဖဲ (၁.၆.၂၀၁၉)ဂီၤ ကတီၢ် တၢ်ဘျးအသးအဃိ အဝဲတဲဝဲလၢ ယကလဲၤသါ န့ၢ်ကလံၤ(အိၣ်စံၣ်က့ၣ်)တဘျးဖိ မ့ၢ်ဝံၣ်ဒီးယကလဲၤ မပုၤယမူယဒါလီၤ. မ့ၢ်လၢကသံၣ်သရၣ်တဟ့ၣ်အီၤ တၢ်ပျဲအဃိ တဲကဒီးဝဲ ယသါကဟဲစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်, သးဝံၣ်တၢ်နဲး, ကဲထီၣ်သးလၢ ပဘၣ်ဟဲထီၣ်တၢ်ဆါ ဟံၣ်တခီန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢတၢ်ဘျးအသးဒိၣ်ထီၣ်အဃိ ဘၣ်တၢ် လဲၤယုမၤကွဲၢ်တၢ်ဆါလၢ ကွဲၢ်ကဘီတၢ်ဆါဟံၣ်ဒီး ဟဲ က့ၤယါဘျါအသးဒီး ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲခ့ၣ်ဘံၣ်စံၣ်တၢ် ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၄.၆.၂၀၁၉)ဟါအကတီၢ် မ့ၢ်လၢ တၢ်ဆါအလၢဒိၣ်ထီၣ်အဃိ ဘၣ်တၢ်ဆုၤအီၤဆူဝုၣ် တကူၣ် ယပံၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လီၤ. ဖဲ(၅.၆.၂၀၁၉)ဟါ



(၃း၄၅)န့ၣ်ရံၣ်အကတီၢ်န့ၣ် အဝဲန့ၢ်ဟူၣ်လၢမူခိၣ် တၢ် ကိးက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးနီၢ်ခိဘၣ်တၢ်ဟဲက့ၤစိၣ်က့ၤအီၤ ဆူအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆ့ၣ်ကူက့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ (၈.၆.၂၀၁၉) ဂီၤ (၇းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ်အကတီၢ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ ဖးဒိၣ်ဝံၣ်ဒီး ဘၣ်တၢ်ဆုၤလီၤနီၢ်ခိဆူဒဲဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢယွၤတၢ်မၤပူၤ မၤဝဲတုၤလၢတၢ်သါလၢခံကတၢ်တစု န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်အံၤ မၤသကိးတၢ်ဒီးဆ့ၣ်ကူက့ၣ်ခရံၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် စးထီၣ်လၢ(၁၉၈၀)လါမၢ်ရုး,တုၤလီၤလၢ (၂၀၁၉)လါယုၤလၢ အနံၣ် (၃၀) ဘျုးအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဆၣ်တဖျါအံၤ လီၤဆူပုၤ မ့ၢ်တၢ်လီၤမၢ်ဖးဒိၣ် လၢနူ သဝီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ် ဟံၣ်ဖိဃိဖိဒီးကဝီၤ,ကီၢ်, ခဝုရှၢၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယွၤဟ့ၣ်တၢ်ဒီး ယွၤဟံးက့ၤတၢ် မံယွၤအ မံၤဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤအီၤ တဘီယုၢ်ဃီန့ၣ်တက့ၢ်.

ဖိဒိၣ်ခွါ,သရၣ်အဲၣ်ခုၣ်ဂုၤ





တၢ်ကလုၢ်လၢအမူ



LIVING VOICE

(၁) လိၤဒိၤဆွံ

လံာ်တၢ်အၢၣ်လိၤအိၤလိၤအလီၢ်လံာ်, ဒီးလံာ်တၢ်အၢၣ်လိၤအိၤလိၤအသိၤ.
သရၣ်မ့ၢ်စံာ်ထုးထီၣ်လၢအုၤတြီၤပလံးအကျိၣ်ဒီးလၢဟ့ၣ်လုာ်ပလံးအကျိၣ်
ဆူပုၤကညီအကျိၣ်.

(၂) တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဖူသရၣ်ဒိၣ်ရိၤလဲ အတၢ်သးဝံၣ် အဘျုး (၄)



(၃) ပုၤကညီဘျုးထံခဝုၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ပိၣ်ပးဒိၣ်ကတီၢ်
တၢ်ခံၣ်တဲၤတဲၤလိၤအမ့ၢ်တဖၣ်

ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤထုးထီၣ်အိၤလၢ
ပုၤကညီဘျုးထံခဝုၣ်
တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိၤသးဝဲၤကျိၤ

ဒီပုၤဝဲၣ်ပိၣ်ပာ် သရၣ်သမိလၢ
သးအိၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ကလုၢ်လၢအမူ **LIVING VOICE** အံၤ
ဆဲးကျိးဘၣ်ဆူ တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိၤသးဝဲၤကျိၤ
☎ ၀၉၄၄၈၀၀၇၂၆၁
☎ ၀၉၄၂၈၁၆၈၆၀၀

MP3
Digital Audio